
OR.0002.1.2024 

PROTOKÓŁ NR LXXI.2024 

z obrad LXXI sesji Rady Miejskiej w Przedborzu, odbytej w dniu 23 stycznia 2024 roku w sali 
konferencyjnej w Urzędzie Miejskim w Przedborzu. 

W sesji udział wzięli radni i sołtysi według załączonych list obecności. 
Ponadto w sesji udział wzięły: 
Pani Wiesława Janosik - Burmistrz Miasta Przedborza 
Pani Elżbieta Młynarczyk - Skarbnik Miasta Przedborza 

Ad.1 Obrady sesji Rady Miejskiej w Przedborzu w dniu 23 stycznia 2024 roku rozpoczęły 
się o godz. 12.08. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Przedborzu - radny Krzysztof 
Zawisza. Powitał radnych, Panią burmistrz, Panią skarbnik, sołtysów oraz mieszkańców Miasta 
i Gminy Przedbórz. Podczas stwierdzania prawomocności obrad na podstawie listy obecności 
w obradach uczestniczyło 14 radnych (nb. radnej A. Wiśniewskiej-Pawelak). 

Ad.2 Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad (przekazany radnym). 

Następnie zgłosił wniosek o dodanie podpunktu ,j" w punkcie 9 porządku obrad, tj. projektu 
uchwały w sprawie dopłaty dla taryfowych grup odbiorców usług z zakresu zbiorowego odbioru 
ścieków na terenie Gminy Przedbórz i poddał go pod głosowanie. 

Wniosek został przyjęty przy 13 głosach „za" i 1 głosie „wstrzymującym". 
Protokół głosowania (2a) w załączeniu. 

Nie zgłoszono innych wniosków, więc przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
przyjęcie porządku obrad po zmianie. 

Porządek obrad po zmianie został przyjęty jednogłośnie (14 głosów „za"). 
Protokół głosowania (2b) w załączeniu. 

Porządek LXXI sesji przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Porządek obrad. 
3. Możliwość zgłaszania uwag do treści protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Przedborza. 
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady w okresie między sesjami. 
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2023 rok. 
7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2023 rok. 
8. Sprawozdanie roczne z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i pieczy zastępczej za rok 2023. 
9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał: 
a) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przedbórz na lata 2024-2028, 
b) w sprawie zmiany budżetu Gminy Przedbórz na rok 2024, 
c) w sprawie przyznania w 2024 roku dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków i znajdujących się w gminnej ewidencji 
zabytków położonych lub znajdujących się na obszarze gminy Przedbórz, 
d) w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2025 roku, 
e) w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Przedborzu na 2024 rok, 
f) w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Przedborzu na 2024 rok, 
g) w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Przedborzu na 
2024 rok, 



h) w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Spraw Obywatelskich Rady Miejskiej w Przedborzu na 
2024 rok, 
i) w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Rady Miejskiej 
w Przedborzu na 2024 rok, 
j) w sprawie dopłaty dla taryfowych grup odbiorców usług z zakresu zbiorowego odbioru ścieków na 
terenie Gminy Przedbórz. 
10. Zapytania i wolne wnioski. 
11. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 
12. Sprawy różne. 
13. Zakończenie obrad. 

Ad.3 Radni nie zgłosili uwag do treści protokołu z poprzedniej sesji. 

Ad.4 Burmistrz Miasta Przedborza - Pani Wiesława Janosik złożyła Radzie sprawozdanie 
z działalności w okresie między sesjami Rady. 

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Radna Ocimek zapytała, jakie organizacje pozarządowe otrzymały wsparcie? 
Pani burmistrz odpowiedziała, że Stowarzyszenie Przyjaciół Ziemi Przedborskiej i Miejski 

Klub Sportowy „Pilica". 
Radna Ocimek zapytała, czy tylko te 2 organizacje złożyły oferty na realizację zadania 

publicznego? 
Pani burmistrz odpowiedziała przecząco. Ofertę złożyła jeszcze jedna organizacja, ale nie 

spełniała kryteriów. 
Radna Ocimek zapytała, dlaczego nie spełniała kryteriów? 
Pani burmistrz odpowiedziała, że trzeba spełniać wszystkie kryteria związane z realizacją 

zadań z zakresu siatkówki, piłki nożnej, brydżu, a ta organizacja na chwilę obecną realizuje tylko 
piłkę nożną. 

Radna Ocimek zwróciła uwagę, że pracownik Urzędu powinien pomóc podczas 
przyjmowania oferty. 

Pani burmistrz powiedziała, że pracownik Urzędu nie ma wglądu do zawartości koperty 
przed jej otwarciem podczas konkursu bądź przetargu. W tym przypadku również tak było. Jeśli 
nawet pracownik by widział oferty i chciał pomóc, to nie jest możliwe, żeby w ciągu tygodnia lub 
dwóch zarejestrować taką działalność, jaka była wymagana. 

Radna Ocimek powiedziała, że nie wszystkie organizacje są takie biegłe jak MKS „Pilica". 
Zapytała, czy MKS „Pilica" składał ofertę osobiście, czy pracownik Urzędu złożył ofertę za MKS 
,,Pilica"? 

Pani burmistrz odpowiedziała, że wszyscy składali oferty osobiście. 

Ad.5 Sprawozdanie z działalności Komisji Rady w okresie między sesjami złożył 
Przewodniczący Komisji Spraw Obywatelskich - radny Tomasz Jarosz. 

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Ad.6 Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2023 rok złożył 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - radny Rafał Rabenda. 

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Ad.7 Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2023 rok złożył Przewodniczący 
Komisji Rewizyjnej - radny Tadeusz Stępień. 

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Ad.8 Radzie Miejskiej w Przedborzu przedłożono sprawozdanie roczne z realizacji zadań 
z zakresu wspierania rodziny i pieczy zastępczej za rok 2023. 
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Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Ad.9a Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Przedbórz na lata 2024-2028. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (9a) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXXI/543/24 została przyjęta jednogłośnie (14 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.9b Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 
Przedbórz na rok 2024. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (9b) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXXI/544/24 została przyjęta jednogłośnie (14 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.9c Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie przyznania w 2024 roku 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 
do rejestru zabytków i znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków położonych lub 
znajdujących się na obszarze gminy Przedbórz. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (9c) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXXI/545/24 została przyjęta jednogłośnie (14 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.9d Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 
wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2025 roku. 

Przewodniczący Rady powiedział, że w Gminie Przedbórz realizowanych jest bardzo dużo 
inwestycji, więc brakłoby pieniędzy w budżecie Gminy na wkład własny. Fundusz sołecki działał 
od 2010 r., ale wysokość dofinansowania rok rocznie spada. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (9d) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXXI/546/24 została przyjęta przy 13 głosach „za" oraz 1 głosie 

,,wstrzymującym" i stanowi załącznik do protokołu. 

Pani burmistrz powiedziała, że przez ostatnie lata inwestycje na terenie sołectw są 
wykonywane całościowo, ale do każdego dofinansowania Gmina musi mieć środki finansowe na 
wkład własny Fnndusz •.r,lr.r.ki w kwnr.ir. nlrnln "00 000,00 7l na r.nlą Gminę nie wystnrozn 
niekiedy na wkład własnych do jednego dofinansowania. Wyraziła nadzieję, że radni i sołtysi 
rozumieją potrzeby i uważają, że inwestycje wykonywane całościowo będą służyć dłużej. Dodała, 
że jest w kontakcie z sołtysami i wie jakie są najważniejsze potrzeby. Uważa, że te potrzeby były 
realizowane przez prawie 5 lat. Jej zdaniem podjęta została słuszna decyzja o niewyodrębnianiu 
funduszu sołeckiego. 

Ad.9e Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 
Rady Miejskiej w Przedborzu na 2024 rok, 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (9e) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXXI/547/24 została przyjęta jednogłośnie (14 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 
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przywozić śmieci w godzinach pracy PSZOK-u, a gdy nowy przetarg będzie ogłaszany, to wtedy 
można rozważyć ustalenie nowych warunków. 

Pani Więcławska zapytała, czy do maja wszyscy muszą przywozić śmieci do PSZOK-u 
w Przedborzu? 

Pani burmistrz odpowiedziała twierdząco. 

Radny Wnuk zapytał, dlaczego został zlikwidowany kurs autobusowy relacji 
Przedbórz-Piskorzeniec? 

Pani burmistrz odpowiedziała, że przewoźnik poinformował, iż kurs ten jest nierentowny. 
Przewoźnik ma zastanowić się jeszcze nad przywróceniem kursu, ale jeżeli jest on nierentowny 
z uwagi na bardzo małą ilość pasażerów, to nie ma takiej możliwości, żeby ten kurs z powrotem 
uruchomił. 

Radny Wnuk powiedział, że być może w niektóre dni może jeździ mało osób, ale we wtorek 
ludzie jeżdżą autobusem. 

Pani burmistrz powiedziała, że jest w trakcie rozmów z przewoźnikiem i okaże się, co z nich 
wyniknie. 

Radna Jadowska zapytała o postępowanie przetargowe na zakup aparatu USG do SP ZOZ-u 
w Przedborzu przy ul. Częstochowskiej? 

Pani burmistrz powiedziała, że jest udzielona dotacja SP ZOZ-owi na zakup aparatu USG. 
Rozmawiała z Panią dyrektor, która powiedziała, że postara się do końca miesiąca, bądź na 
początku lutego ogłosić przetarg. 

Radny Jarosz przypomniał o zgłoszeniach w sprawie naprawy dziury na poboczu 
w m. Zagacie po wykonaniu przyłącza wodociągowego. 

Pani burmistrz powiedziała, że po zakończeniu sesji będzie rozmawiać z pracownikiem 
Urzędu o tej sprawie. 

Przewodniczący Rady poinformował o korespondencji: 

1) Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 
terytorialnego. 

2) Wniosek radnego Tomasza Małeckiego o wykonanie oświetlenia ulicznego 
ul. Ogrodowej. 

Pani burmistrz powiedziała, że wnioski w tej sprawie składał przewodniczący Rady oraz 
radny Małecki. Myślała, że oświetlenie uliczne zostanie dokończone w ramach Programu 
„Rozświetlamy Polski", ale to są środki finansowe tylko na wymianę lamp. Jeśli będzie ogłoszony 
projekt na pozyskanie środków finansowych na założenie lamp, to Gmina skorzysta z niego. Jeżeli 
nie, to trzeba będzie wykonać to zadanie z własnych środków. Na ul. Ogrodowej jest problem 
z drogą, gdyż jest drogą publiczną, ale nie spełnia odpowiednich parametrów technicznych. 
Wykonanie oświetlenie trzeba wprowadzić do budżetu, jeśli będą środki finansowe i zacząć 
opracowywać dokumentację projektową. 

Przewodniczący Rady powiedział, że szkoda, iż nie doszło do porozumienia między Gminą 
Żydowską, a Gminą Przedbórz. Gmina Żydowska kupiła działkę od strony ul. Turystycznej 
i utwardziła teren w kierunku cmentarza. Na ul. Ogrodowej oświetlenie jest bardzo potrzebne. 
Jeżeli będzie trzeba, to należy zabezpieczyć pieniądze w budżecie i zrobić oświetlenie ze swoich 
środków. Tam jest kwestia montażu 4-5 lamp i opracowania dokumentacji projektowej. To jest 
bardzo atrakcyjne miejsce, skąd jest piękny widok na rzekę Pilicę. Ponadto jest sporo osób 
zainteresowanych tymi działkami, mimo że jest to obszar zalewowy. Jeśli trzeba byłoby budować 
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Ad.9f Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Przedborzu na 2024 rok. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (9f) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXXI/548/24 została przyjęta jednogłośnie (14 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.9g Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Przedborzu na 2024 rok, 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (9g) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXXI/549/24 została przyjęta jednogłośnie (14 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.9h Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 
Komisji Spraw Obywatelskich Rady Miejskiej w Przedborzu na 2024 rok, 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (9h) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXXI/550/24 została przyjęta jednogłośnie (14 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.9i Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 
Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Rady Miejskiej w Przedborzu na 2024 rok. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (9i) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXXI/551/24 została przyjęta jednogłośnie (14 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.9j Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie dopłaty dla taryfowych 
grup odbiorców usług z zakresu zbiorowego odbioru ścieków na terenie Gminy Przedbórz, 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (9j) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXXI/552/24 została przyjęta jednogłośnie (14 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

W tej części obrad Przewodniczący Rady ogłosił przerwę, po której wznowiono obrady. 

Ad.10,11,12 

Pani Anna Więcławska - sołtys sołectwa Mojżeszów poruszyła kwestię PSZOK-u, który (jej 
zdaniem) został przeniesiony z Gór Mokrych do Przedborza. Zwróciła uwagę, że dużo osób będzie 
z powrotem wywozić śmieci do lasu. 

Pani burmistrz powiedziała, że PSZOK nie został przeniesiony z Gór Mokrych do 
Przedborza. PSZOK jest w Przedborzu, a wcześniej nie było PSZOK-u. Natomiast w miejscu 
składowania śmieci w Górach Mokrych nie było PSZOK-u. 

Pani Więcławska powiedziała, że w innych gminach śmieci są odbierane sprzed posesji. 
Pani burmistrz powiedziała, że są zabierane raz w roku, a PSZOK-u nie ma w niektórych 

gminach. 
Pani Więcławska zapytała, czy można rozwiązać tą kwestię, gdy będzie przetarg ogłaszany? 
Pani burmistrz odpowiedziała, że umowa jest zawarta do końca maja, więc gdy będzie nowy 

przetarg ogłaszany będzie rozważać tą kwestię. Dodała, że jest PSZOK w Przedborzu i można 
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drogę na ul. Ogrodowej, to jest tam problem z wykonaniem drogi. Otrzymał zdjęcia i pismo w tej 
kwestii na adres domowy. Jeżeli pismo wpłynie do Rady Miejskiej, do Pani burmistrz, to będzie 
rozpatrywane. 

Pani burmistrz powiedziała, że poprzednia Rada nie zajmowała się tą ulicą, ponieważ 
poprzedni burmistrz starał się na ul. Turystycznej zrobić boisko i otrzymał pismo, że to jest teren 
zalewowy, a ul. Ogrodowa tym bardziej, dlatego nie było wykonywanych inwestycji. W chwili 
obecnej okazuje się, że Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie wydaje zgodę i twierdzi, 
że ten teren nie jest zalewowy. Skoro nie ma terenu zalewowego i będą powstawały domostwa, to 
zasadnym jest pochylenie się nad wykonaniem oświetlenia i drogi. 

Radny Jarosz zapytał, czy droga w Mojżeszowie będzie remontowana od drogi powiatowej 
w kierunku Gór Mokrych do końca miejscowości, czyli do krzyża? 

Pani burmistrz odpowiedziała, że udzieli informacji po podpisaniu umowy na realizację 
zadania z Wojewodą Łódzkim. 

Radny Jarosz zapytał, czy ten odcinek drogi ma 1 100 m? 
Pani burmistrz odpowiedziała, że po podpisaniu umowy będzie wiedziała jaki to jest 

odcinek drogi. Na koniec stycznia bądź w lutym będzie podpisana umowa. I wówczas zaprasza 
radnego Jarosza, aby omówić te kwestie, gdy ogłaszany będzie przetarg i konkretnie wskazywane, 
która droga i na jakim odcinku będzie remontowana. 

Pani Więcławska poruszyła kwestię grantów sołeckich. Poprosiła o wcześniejsze 
informowanie o możliwości składania wniosków na granty sołeckie, terminie składania 
i wytycznych składania. 

Pani burmistrz powiedziała, że jeśli Urząd otrzymuje informację o grantach sołeckich, to 
umieszcza ją na Facebooku oraz na stronie Urzędu. Uważa, że pracownicy tego przestrzegają i na 
pewno taka informacja była ogłoszona. Jeśli jest krótki czas składania wniosków, to pracownik 
dzwoni do każdego sołtysa i rozmawia z sołtysami. Są miejscowości, gdzie nie można nic zrobić, 
bo nie ma terenu będącego własnością Gminy. 

Pani Więcławska powiedziała, że powinna być podana informacja o możliwości składania 
wniosków o granty sołeckie, o terminie składania i miejscu składania wniosków. 

Pani burmistrz powiedziała, że wnioski na granty sołeckie składa sołtys i sam ustala, co chce 
zrobić. Pracownik Urzędu pomaga, ale wniosek składa sołtys. Gdy granty sołeckie są przyznane, to 
dalsze czynności wykonuje Gmina. 

Pani Więcławska powiedziała, że powinny być przekazane informacje do sołtysów, a nie 
tylko umieszczone na Facebooku Urzędu. 

Pani burmistrz powiedziała, że informacje są umieszczane na Facebooku Urzędu 
(Marszałkowskiego), Urzędu Miejskiego w Przedborzu. Poza tym pracownik Urzędu dzwoni do 
sołtysów. 

Pani Elżbieta Wnuk - Sołtys Sołectwa Przyłanki powiedziała, że informacja o grantach 
sołeckich w Internecie pojawiła się w piątek. W sobotę i niedzielę było wolne. Poniedziałek był też 
wolny, bo był odbiór za święto. I do 11 stycznia, czyli do końca terminu były 2 czy 3 dni. 

Pani burmistrz powiedziała, że jeśli Urząd otrzymuje informację, to od razu ją zamieszcza 
(na swojej stronie/Facebooku). Dodała, że Pani sołtys miała pretensje o brak odpowiedzi, że 
wniosek nie został pozytywnie rozpatrzony. Tymi grantami zajmuje się Urząd (Marszałkowski), 
a nie Urząd Miejski w Przedborzu, więc te pretensje nie powinny być kierowane do Urzędu 
Miejskiego w Przedborzu. 

Pani Wnuk powiedziała, że mowa jest o informacji, której sołtysi nie otrzymują. 
Pani burmistrz powiedziała, że informacja jest na stronie Urzędu (Marszałkowskiego). Jeżeli 

Urząd Miejski w Przedborzu otrzymuje informację, to umieszcza ją na swojej stronie. 
Pani Wnuk powiedziała, że zazwyczaj wnioski o granty sołeckie były składane w lutym. 
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Pani burmistrz powiedziała, że wnioski zazwyczaj były składane później. Nie wie dlaczego 
Urząd (Marszałkowski) ogłosił teraz nabór wniosków, a nie w lutym bądź w marcu. 

Pani Wnuk powiedziała, że jest to trudne, aby sołtysi pilnowali z dnia na dzień terminów. 
Pani burmistrz powiedziała, że pracownik Urzędu dzwonił do sołtysów w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady poinformował o rozmowie z Panią Wnuk w sprawie remontu drogi 
Przyłanki-Ludwików - od drogi krajowej do skrzyżowania i odcinek drogi do Ludwikowa. 

Pani Wnuk powiedziała, że przewodniczący Rady mówił, że remontowana będzie droga od 
drogi krajowej do Ludwikowa. W Ludwikowie droga jest w złym stanie, a w Przyłankach jeszcze 
niekoniecznie. Bardziej zależy mieszkańcom na drodze łączącej Ludwików z Budami 
N osalewickimi. 

Pani burmistrz powiedziała, że są dofinansowania na odpowiednie kategorie dróg. Jeżeli nie 
ma drogi, to najpierw trzeba opracować dokumentację projektową. Gmina w ostatnim czasie 
otrzymuje środki finansowe remont bądź modernizację drogi. Natomiast na wykonanie różnych 
łączników nie ma takich środków, bo to jest budowa drogi. Gmina nie wyłoży na drogę polną 
1 OOO OOO zł albo 2 OOO OOO zł, jeśli to nie jest droga publiczna. 

Pani Wnuk powiedziała, że chodziło tylko o utwardzenie tej drogi. 
Pani burmistrz powiedziała, że do utwardzenia drogi trzeba opracować dokumentację 

projektową. Wysypanie tłucznia też jest kosztowne. Wysypywany jest w niektórych 
miejscowościach, ale za 2-3 miesiące ta droga rozjechana jest, bo droga tłuczniowa się rozjeżdża 
i powstają dziury . Droga asfaltowa kilka albo kilkanaście lat wytrzymuje. Na chwilę obecną jest 
tyle inwestycji zaplanowanych, że tego łącznika nie będzie, bo z tych środków, które są teraz 
w budżecie nie można tego zrobić. 

Pani Wnuk wyraziła żal, że nie wiedziała o tej inwestycji. Dopiero dzisiaj dowiedziała się, 
że taka inwestycja ma być zrobiona. 

Pani burmistrz powiedziała, że jeszcze przetarg nie został ogłoszony. Jeżeli Pani Wnuk 
uważa, że w Przyłankach droga jest niepotrzebna, to ta droga zostanie zdjęta z realizacji i zrobiona 
gdzieś indziej. 

Pani Wnuk powiedziała, że nie uważa, iż droga jest niepotrzebna. Jednak potrzeby są 
czasami w innych miejscach ważniejsze. Dodała, że nie mówiła, żeby zdjąć zadanie, tylko że nikt 
jej nie informuje o realizacji zadania. 

Pani burm istrz powiedziała, że nie musi mówić o wszystkich drogach, bo wyznaczane są 
drogi najbardziej potrzebne. Na początku miała być robiona droga tylko w Ludwikowie. Jeżeli 
starczy środków, to będzie zrobiona droga w Przyłankach. Jeżeli nie starczy, nie będzie zrobiona. 

Przewodniczący Rady powiedział, że po roztopach zimowo-wiosennych zapewne będą 
dziury, dlatego nowa nawierzchnia będzie potrzebna w Przyłankach. Dodał, że oglądał drogę 
łączącą Ludwików z Budami Nosalewickimi. Z tą drogą będzie w perspektywie tak samo, jak 
z drogą w Wojciechowie w kierunku Gustawowa. Tam nie wszystkie tereny są Gminy i jeszcze stoi 
budynek w pasie drogi, także część gruntów trzeba byłoby dokupić, żeby wyty czyć drogę. 

W trakcie omawiania „spraw różnych" na salę konferencyjną weszła radna 
A. Wiśniewska-Pawelak. 

Radny Jarosz poruszył kwestię wyty czenia drogi od Kajetanowa w stronę Starej Wsi. 
Wniosek w tej sprawie był składany na wiosnę w 2023 r. Zapytał, czy i kiedy można się 
spodziewać geodety odnośnie wytyczenia drogi? Dodał, że Prezes Dojo zagrodził drogę 
i mieszkańcy jeżdżą sobie po zbożach, a teraz będą nawozy siane i dalej nie będzie drogi. 

Pani burmistrz powiedziała, że wszystkie drogi są potrzebne, ale przez te 4 lata nie da się 
zrobić wszystkiego. Skupiono się na dużych inwestycjach za duże miliony. Jeżeli będą środki, to 
droga zostanie wyznaczona przez geodetę. Na chwilę obecną nie powie, kiedy geodeta przyjedzie. 
W lutym lub w marcu będzie się nad tym zastanawiać. 
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Radny Jarosz powiedział, że sprawa już rok czasu się ciągnie i czekają rok czasu na geodetę. 
Tym bardziej, że Prezes Dojo powiedział, że wszelkimi siłami swoimi pomoże, żeby odkrzaczyć 
drogę gminną, ale żeby odkrzaczyć trzeba ten grunt oddzielić. I ludzie będą czekać do marca, 
a w marcu, czy w kwietniu nie będą siali nawozów. 

Pani burmistrz powiedziała, że jeżeli będzie możliwość, to zadanie zostanie wprowadzone 
do budżetu. O tej drodze było mówione podczas poprzedniej i obecnej kadencji Rady. Skupiła się 
na dużych inwestycjach i te małe inwestycje, które zostały do zrobienia, jeżeli się uda do końca tej 
kadencji zrobić, to będzie starać się zrobić. Jeżeli nie, to następna Rada będzie musiała się na tym 
pochylić. 

Radny Jarosz powiedział, że był radnym w poprzedniej i obecnej kadencji Rady 
i w ubiegłym roku w obecnej kadencji pierwszy raz wniosek był składany na tą drogę. 

Przewodniczący Rady poinformował o korespondencji: 

3) Pismo z Krajowego Biura Wyborczego Delegatura w Piotrkowie Trybunalskim 
w sprawie zmian okręgów wyborczych, na które Komisarz Wyborczy nie wyraził zgody. 

4) Postanowienie Komisarza Wyborczego w Piotrkowie Trybunalskim z dnia 16 stycznia 
2024 r. w sprawie podziału Gminy Przedbórz na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic, numerów 
oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

Przewodniczący Rady poinformował o wniosku złożonym 11 lat temu w sprawie Pomnika 
Partyzantów przy rondzie. Został wykonany Orzeł i pomnik został obłożony granitem. Teraz złożył 
wniosek o wykonanie drugiej części nieśmiertelnika. Nieśmiertelnik to tabliczka tożsamości, 
element systemu identyfikacji żołnierzy w przypadku ich śmierci bądź zranienia. Jest wykonany 
z brązu. Ma wymiary 91 cm, szerokość 61, grubość 5 cm. Tą pracę wykonał lokalny artysta. Trochę 
to trwało z uwagi na brak pieniędzy w budżecie na wykonanie nieśmiertelnika. Dofinansowania 
z zewnątrz też nie było. Jedynie udało się pozyskać środki finansowe na obłożenie granitem wokół 
pomnika. Zostało jeszcze do wykonania oświetlenie pomnika i przed pomnikiem wykończenie 
kostką granitową. To jest wizytówka Przedborza. Wysłał zapytanie cenowe do odlewni artystycznej 
metali w Opolu. To kosztuje 11 200 zł netto, czyli do zapłaty brutto byłoby niecałe 15 OOO zł 
doliczając 23% podatku VAT. Pracownicy Urzędu zajęli się tą sprawą. Zostanie wykonany odlew 
i zawieszony na tym pomniku. Trzeba się jeszcze upewnić, jakie stanowisko będzie miał 
konserwator zabytków, mimo że to było już wcześniej uzgodnione, bo Orzeł i nieśmiertelnik to 
było jedna całość na tym pomniku, ale przez ty le lat wszystko się może zdarzyć. Przedstawiciel 
konserwatora sugerował, że należałoby pozdejmować płyty granitowe, bo to było z kamienia. 
Kamień po roku zachodzi mchem, jest porowaty, robi się brudny. Jest ukontentowany tym, że 
w końcu ta sprawa ruszyła i myśli, że uda się wykonać Nieśmiertelnik, co będzie takim 
zwieńczeniem i zakończeniem prac pmy pomniku, 

5) Pismo w sprawie podjęcia uchwały z Urzędu Cywilnej i Demokratycznej Kontroli 
stanowiące oświadczenie dotyczące uznania za całkowicie nielegalnie działające, wszystkich partii 
politycznych, które bezprawnie odgrywają rolę przedstawicieli Narodu Polskiego we władzach 
publicznych i państwowych oraz tych organizacji partyjnych, które dążą do zdobycia władzy w celu 
wpływu na realizację polityki państwa. 

Radna Pełka zwróciła się z prośbą o wsparcie finansowe bardzo chorej młodej dziewczyny 
z JeJ okręgu wyborczego, o wpłacanie na zbiórkę na Facebooku oraz do puszki w sklepie 
w Skotnikach. Rodzina bardzo prosi o wsparcie i również chciałaby się przyłączyć i prosić 
o wsparcie i wpłacanie za zbiórkę radnych, sołtysów i tych, którzy mogą. 

Przewodniczący Rady powiedział, że jest to bardzo przykre, jeżeli się słyszy, że ktoś jest 
bardzo chory, szczególnie dzieci i nie można im pomóc. Z uwagi na brak dofinansowania albo 
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w Polsce uda się zrobić operację, albo musi być robiona w innych ośrodkach klinicznych za 
granicą, która pochłania bardzo duże koszty . Jego zdaniem najważniejsi są obywatele polscy 
w Polsce. Wcześniej władza mówiła, że jest wojna, a obecnie prowadzący wojnę mówią, że walczą 
za cały świat. Wydano miliardy złotych, zamiast zabezpieczyć pieniądze dla Polaków. On rozum ie, 
że jest wojna i trzeba pomóc, ale są wszystkiego granice. 

Ad.13 W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Rady zakończył LXXI 
sesję Rady Miejskiej w Przedborzu. Obrady trwały do godz. 14.21. 

Protokół sporządziła: 
Podinspektor 

ds. obsługi rady 
~~J, 

mgr Aneta Majchrzak 
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